

2. *Asks* the Secretary-General to transmit a consolidated report on the basis of these replies to the Council and to the International Law Commission; and

3. *Decides* to defer further discussion of this subject to its fourteenth session.

### 353 (XII). Plight of survivors of concentration camps

*Resolution of 19 March 1951*<sup>80</sup>

*The Economic and Social Council,*

*Taking note* of the report<sup>81</sup> received from the Secretary-General in pursuance of Council resolution 305 (XI), adopted on 14 July 1950, on the subject of survivors of concentration camps who, under the Nazi régime, were the victims of so-called scientific experiments,

1. *Appeals* to the competent German authorities to consider making the fullest possible reparation for the injuries suffered, under the Nazi régime, by persons subjected to so-called scientific experiments in concentration camps;

2. *Invites* the International Refugee Organization and any authority which may succeed it in the administration of the Reparations Funds, and voluntary agencies distributing these funds, to alleviate the plight of these victims as far as possible;

3. *Invites* the World Health Organization to assist in the health aspects of the problem;

4. *Requests* the Secretary-General to study the possibility of securing such voluntary support and contributions as may appear necessary to supplement the reparation measures proposed above, if the latter prove inadequate; and

5. *Further requests* the Secretary-General to keep informed of all the measures which may be taken, to seek to ensure that they provide full reparation, and to report to the thirteenth session of the Council on the results of the present resolution.

### 354 (XII). Report of the Executive Board of the United Nations International Children's Emergency Fund

*Resolution of 20 March 1951*<sup>82</sup>

*The Economic and Social Council*

*Takes note* with interest of the reports<sup>83</sup> of the Executive Board of the United Nations International Children's Emergency Fund.

### 355 (XII). Report of the Commission of Narcotic Drugs (fifth session)

*Resolutions of 27 February 1951*<sup>84</sup>

A

REPORT OF THE COMMISSION ON NARCOTIC DRUGS

*The Economic and Social Council*

*Takes note* of the report<sup>85</sup> of the Commission on Narcotic Drugs on its fifth session.

2. *Demande* au Secrétaire général de transmettre au Conseil et à la Commission du droit international un rapport d'ensemble, établi d'après ces réponses;

3. *Décide* de renvoyer toute nouvelle discussion de cette question à sa quatorzième session.

### 353 (XII). Situation des survivants des camps de concentration

*Résolution du 19 mars 1951*<sup>80</sup>

*Le Conseil économique et social,*

*Prenant acte* du rapport que lui a adressé le Secrétaire général<sup>81</sup> en exécution de la résolution 305 (XI) que le Conseil a adoptée le 14 juillet 1950 au sujet des survivants des camps de concentration victimes sous le régime nazi d'expériences prétendues scientifiques,

1. *Adresse un appel* aux autorités allemandes compétentes pour qu'elles envisagent la réparation la plus complète possible des préjudices subis, sous le régime nazi, par les personnes soumises à des expériences prétendues scientifiques dans des camps de concentration;

2. *Invite* l'Organisation internationale pour les réfugiés ou toute autre organisation qui pourrait lui succéder dans la gestion des fonds de réparations, ainsi que les organisations bénévoles qui assurent la distribution de ces fonds, à alléger le sort de ces victimes dans toute la mesure du possible;

3. *Invite* l'Organisation mondiale de la santé à accorder son aide pour les questions de santé qui se trouvent posées;

4. *Prie* le Secrétaire général d'étudier la possibilité de s'assurer les contributions et concours volontaires qui apparaîtraient comme nécessaires pour compléter les mesures de réparations envisagées ci-dessus au cas où celles-ci s'avèreraient insuffisantes;

5. *Prie en outre* le Secrétaire général de se tenir informé des diverses mesures qui seront prises, de s'efforcer d'obtenir qu'elles assurent une réparation complète et de présenter un rapport au Conseil, à sa treizième session, sur les résultats de la présente résolution.

### 354 (XII). Rapport du Conseil d'administration du Fonds international des Nations Unies pour le secours à l'enfance

*Résolution du 20 mars 1951*<sup>82</sup>

*Le Conseil économique et social*

*Prend acte* avec intérêt des rapports du Conseil d'administration du Fonds international des Nations Unies pour le secours à l'enfance<sup>83</sup>.

### 355 (XII). Rapport de la Commission des stupéfiants (cinquième session)

*Résolutions du 27 février 1951*<sup>84</sup>

A

RAPPORT DE LA COMMISSION DES STUPÉFIANTS

*Le Conseil économique et social*

*Prend acte* du rapport de la Commission des stupéfiants sur sa cinquième session<sup>85</sup>.

<sup>80</sup> See 476th meeting of the Council.

<sup>81</sup> See documents E/1915 and E/1915/Corr.1.

<sup>82</sup> See 478th meeting of the Council.

<sup>83</sup> See documents E/1908 and E/1940.

<sup>84</sup> See 446th meeting of the Council.

<sup>85</sup> See documents E/1899 and E/CN.7/216.

<sup>80</sup> Voir la 476ème séance du Conseil.

<sup>81</sup> Voir le document E/1915.

<sup>82</sup> Voir la 478ème séance du Conseil.

<sup>83</sup> Voir les documents E/1908 et E/1940.

<sup>84</sup> Voir la 446ème séance du Conseil.

<sup>85</sup> Voir les documents E/1899 et E/CN.7/216.

**B****SINGLE CONVENTION ON NARCOTIC DRUGS***The Economic and Social Council*

1. *Approves* the plans prepared by the Commission on Narcotic Drugs for the further elaboration during 1951 and the early part of 1952 of the single convention on narcotic drugs; and

2. *Reaffirms* the authorization given by its resolution 315 (XI) to the Commission on Narcotic Drugs to request the Secretary-General, if the Commission should so desire, to transmit the draft instrument to governments for their comments after making such amendments thereto as it shall have seen fit.

**C****INTERIM AGREEMENT TO LIMIT THE PRODUCTION OF OPIUM TO MEDICAL AND SCIENTIFIC NEEDS***The Economic and Social Council,*

*Having considered* the efforts of the Commission on Narcotic Drugs and its committees during the years 1949 and 1950 to achieve an effective limitation of opium production to that required for medical and scientific needs,

*Being fully aware* of the problems involved in this new measure for the more effective control of narcotic drugs, and of the gratifying progress the Commission has already made towards solving them,

*Urges* the Commission to make every possible effort during its sixth session to find a basis acceptable to the governments principally concerned on which an international agreement to limit the production of opium to medical and scientific needs could be formulated.

**D****OFFER FOR SALE IN HONG KONG OF FIVE HUNDRED TONS OF OPIUM AT PRESENT IN CHINA***The Economic and Social Council,*

*Taking into account* the present efforts of a number of States to conclude an interim agreement to limit the production of opium to medical and scientific needs,

*Considering* that China had prohibited the cultivation of the opium poppy and had declared that it did not wish to export opium,

*Considering* that the draft of the said interim agreement, the general principles of which were approved by the Joint Committee of the Principal Opium-Producing Countries and of the Principal Drug-Manufacturing Countries during the first part of its first session held in August 1950, is based on the assumption that China will continue to prohibit the cultivation of the opium poppy and the export of opium,

1. *Views* with concern the offer for export of five hundred tons of opium at present in China to which reference is made in document E/CN.7/211; and

2. *Requests* the organs entrusted under the international treaties with the control of narcotic substances to ascertain, if possible, the origin of this opium, the period in which it was collected, the total stocks of opium at present in China and whether the cultivation of the opium poppy and the export of opium are still prohibited in China.

**B****CONVENTION UNIQUE SUR LES STUPÉFIANTS.***Le Conseil économique et social*

1. *Approuve* les plans de la Commission des stupéfiants relatifs aux travaux à poursuivre en 1951 et au début de 1952 en ce qui concerne le projet de convention unique sur les stupéfiants;

2. *Réaffirme* la décision contenue dans sa résolution 315 (XI), par laquelle il avait autorisé la Commission des stupéfiants, si celle-ci le jugeait souhaitable, à charger le Secrétaire général de communiquer le projet de convention aux gouvernements, aux fins de commentaires, après qu'elle aurait apporté à cet instrument tous amendements qu'elle jugerait utiles.

**C****ACCORD PROVISOIRE EN VUE DE LIMITER LA PRODUCTION DE L'OPIUM AUX BESOINS MÉDICAUX ET SCIENTIFIQUES***Le Conseil économique et social,*

*Vu* les efforts accomplis par la Commission des stupéfiants et ses comités au cours des années 1949 et 1950, afin de limiter effectivement la production de l'opium aux besoins médicaux et scientifiques,

*Pleinement conscient* des problèmes que soulève cette nouvelle mesure tendant à assurer un contrôle plus efficace des stupéfiants, ainsi que des progrès encourageants réalisés par la Commission en ce qui concerne la solution de ces problèmes,

*Demande* instamment à la Commission de faire tout son possible, au cours de sa sixième session, pour trouver une base qui soit acceptable pour les gouvernements les plus directement intéressés et puisse servir pour l'élaboration d'un accord international limitant la production de l'opium aux besoins médicaux et scientifiques.

**D****OFFRE DE VENTE À HONG-KONG DE CINQ CENTS TONNES D'OPIUM SE TROUVANT ACTUELLEMENT EN CHINE***Le Conseil économique et social,*

*Tenant compte* des efforts que déploient actuellement un certain nombre d'Etats en vue de conclure un accord provisoire tendant à limiter la production de l'opium aux besoins médicaux et scientifiques,

*Considérant* que la Chine a interdit la culture du pavot à opium et a déclaré qu'elle ne désirait pas exporter d'opium,

*Considérant* que le projet dudit accord provisoire, dont les principes généraux ont été approuvés par le Comité mixte des principaux pays producteurs d'opium et des principaux pays fabricants de stupéfiants au cours de la première partie de sa première session, tenue en août 1950, se fonde sur l'hypothèse que la Chine continuera à interdire la culture du pavot à opium et l'exportation de l'opium,

1. *Envisage* avec inquiétude l'offre d'exportation de cinq cents tonnes d'opium se trouvant actuellement en Chine, offre dont fait mention le document E/CN.7/211;

2. *Prie* les organes chargés, en vertu de traités internationaux, du contrôle des stupéfiants de déterminer, si possible, l'origine de l'opium en question, la période pendant laquelle il a été réuni et le total des stocks d'opium existant actuellement en Chine, et de s'assurer si la culture du pavot à opium et l'exportation de l'opium sont toujours interdites en Chine.